
Zápis z jednání Školské rady při Základní škole Velehrad 

konané dne 24. listopadu 2016 

 

Přítomni:  

Za zákonné zástupce nezletilých žáků: Adriana Lužová, Marie Úrichová 

Za pedagogické pracovníky: Mgr. Kateřina Horáková, Mgr. Gabriela Kohoutková, Mgr. Eva 

Samcová 

Za zřizovatele: Mgr. Aleš Mergental, Jitka Točková, Miroslav Kovářík 

Omluven:   

Pavel Slavík 

Host: 

Mgr. Radomír Válek 

Průběh jednání: 

1) Výroční zpráva za školní rok 2015/16 

Mgr. Válek předložil výroční zprávu za školní rok 2015/16. Výroční zpráva s navrženými 

úpravami byla schválena. 

Navržené úpravy:  

Str. 4 Popis personálního zabezpečení školy – zahrnout rodilého mluvčího Chrise 

Odiase 

Str. 6 Žáci přijatí ke studiu na SŠ a SOU 

Mgr. Mergental a paní Lužová navrhli vypustit odstavec zdůrazňující kolik žáků 

z celkového počtu žáků hlásících se na různá gymnázia, se dostalo na 

uherskohradišťské gymnázium. Podobné komentáře (v dokumentech nebo 

v běžném provozu školy)  podporují srovnávání mezi dětmi. Mgr. Samcová 

vysvětlila, že tato informace je zdůrazněna kvůli vysokému převisu poptávky na 

uherskohradišťské gymnázium, pedagogové jsou úspěchem žáků potěšeni. 

Proběhla diskuze na toto téma.  

str. 14 Výčet aktivit pořádaných školou pro žáky – oddělit akce, které škola pořádá 

a kterých se účastní 

str. 14 Testování žáků 6. třídy ve čtenářské gramotnosti – ujasnit, jakého výsledku 

dosáhli žáci ZŠ.  



Str. 20 Přeformulovat poslední větu z výroční zprávy o kompetencích žáků, není 

srozumitelná. 

 

Dále proběhla diskuze o projektovém vyučování, žákovském parlamentu a školní 

družině. Ve školní družině běží i tento školní rok ranní provoz, i když to není pro 

školu ekonomicky výhodné. Dochází pravidelně 4 – 5 žáků, rodiče těchto žáků 

poskytli škole hodnotný finanční dar, který se použije na pomůcky pro děti. Tímto 

si rodiče a škola vycházejí vstříc.  

 

2) Vnitřní klasifikační řád   

Mgr. Válek předložil vnitřní klasifikační řád. Členové školské rady se dohodli na hlasování 

o schválení vnitřního klasifikačního řádu elektronickou poštou do 6. 12. 2016. Mgr. Válek 

doplní řád na základě připomínek: 

Klasifikace chování – bod 6 – druhý stupeň z chování za jednorázový hrubý přestupek 

nebo za jednorázovou neomluvenou absenci. Není jasné, co je to jednorázová 

neomluvená absence (hodina, týden) a zda bude pravidlo jednoho hrubého přestupku 

skutečně realizováno i u dětí, které nikdy předtím školní řád neporušily. Bylo by vhodné 

znovu prodiskutovat s pedagogy.  

3) Rozpočet ZŠ Velehrad pro rok 2017  

Mgr. Mergental požádal Mgr. Válka o vypracování a předložení rozpočtu ZŠ Velehrad pro 

rok 2017  (jak dotace na provoz z obce Velehrad, tak finance na mzdy, stejně jako 

hospodářskou a vlastní činnost) do 6.12. 

4) Minimální preventivní program (dále jen MPP) 

Pan Slavík, Mgr. Mergental a Mgr. Válek obdrželi podnět od rodičů Chytkových týkající se 

žádosti o projednání tématu klima třídy a školy na školské radě v souvislosti s nově 

zveřejněným  MPP.  Rodiče v žádosti uvádějí, že jim není jasné, jak konkrétně ZŠ realizuje 

obecná hesla v dokumentu.  Cílem rozvinutí diskuze na téma klima třídy i s využitím 

funkčního dokumentu MPP je podpořit učitele v jejich náročné práci, ujistit rodiče 

v důvěře k ZŠ a hlavně podpořit rozvíjení bezpečného prostředí pro školní docházku dětí.  

Rodiče dostali odpověď v otevřeném dopise pedagogických pracovníků a byli pozváni na 

jednání všech zainteresovaných stran do základní školy. Setkání se uskutečnilo 18. 11. 

2016. Všechny zúčastněné strany se dohodly na doladění a přepracování minimálního 

preventivního programu, konkretizování jednotlivých nástrojů a projednání školskou 

radou.  

 



5) Beseda pro rodiče – bezpečné klima  

Paní Lužová informovala o organizaci besedy pro rodiče na téma Bezpečné klima ve škole 

- jak ho mohou ovlivnit pedagogové, žáci i rodiče. Beseda by se uskutečnila 25. 1. v 16:00, 

lektorkou je  PhDr. Zdeňka Marková. Mgr. Válek souhlasil s realizací besedy v prostorách 

ZŠ. 

6) Další podněty na školskou radu od rodičů 

Mgr. Mergental představil další podnět od rodičů Špičákových, týkající se bezpečného 

klima ve škole, započal diskuzi o tom, jak řešit tyto problémy partnerským přístupem, aby 

se šlo po věcech smysluplně, věcně, ne osobně.   

Byla dohodnuta schůzka ve škole na 1. 12. 2016.  

 

7) Dozor o přestávkách 

Mgr. Mergental otevřel téma dozoru o přestávkách. V některých třídách mají děti službu 

a zapisují zlobivé spolužáky, tato aktivita nepodporuje dobré vztahy mezi dětmi ve třídě.  

Mgr. Válek tento problém vyřeší.  

 

 

 

Zapsala: Adriana Lužová 

Schválil: Mgr. Aleš Mergental 

  

 


